
Geachte heer /mevrouw,
Hierbij wil ik graag reageren op de internetconsultatie m.b.t. uw voornemen de jacht op het 
haas en het konijn mogelijk te stoppen.
Wat ik begrepen heb is de reden om de jacht op deze soorten te verbieden komt omdat de 
populatie ernstig onder druk staat en dat de aantallen mn. van het haas sinds 1950 ernstig 
zijn afgenomen.
 Ik wil mijn reactie bovenal richten op het feit dat ik de argumenten en het feit dat de 
populatie van het haas ernstig is afgenomen.
Als ik kijk naar het aantal hazen wat ik de afgelopen 15 jaar tel en dat deze niet, of in een 
enkel jaar, is afgenomen niet in verhouding staat tot hetgeen u aan cijfer heeft ontvangen 
van de tellingen kan ik niet tot een andere conclusie komen dat de cijfers waarop u zich 
berust niet overeenkomen met de werkelijkheid.

Ik denk zeker dat de aantallen hazen in de jaren sinds 1950 zijn afgenomen. Dit is inherent 
aan de ontwikkeling en uitbreiding van het leefgebied van ons mensen. In 1950 zag de 
wereld en Nederland er gewoon heel anders uit. De wijze waarop de boeren hun land 
bewerken, de vele bebouwing die erbij gekomen is en de soorten van bestrijdingsmiddelen 
in de landbouw hebben er ongetwijfeld aan bijgedragen dat de absolute aantallen 
afgenomen kunnen zijn.

Echter ben ik van mening dat de soort - het haas- niet onder druk is komen te staan dat er nu 
op dit moment een verbod op de jacht op het haas moet komen.
Ik heb begrepen dat de tellingen overdag hebben plaats gehad en en als bij vangst zijn geteld 
bij de specifieke vogeltellingen. Het kan en mag niet zo zijn dat de argumentering m.b.t. het 
stop zetten van de jacht gebaseerd is op onjuiste tellingen en waarnemingen. 
Als ik in mijn jachtvelden (a. 500 Ha) gras en mais-land kijk dan tel ik overdag een X- aantal 
hazen terwijl ik bij het aanbreken van de dag of het vallen van de avond zeker het 
drievoudige tel en als ik in diezelfde tijden en nachtelijke uren tel (al dan niet met een 
warmtebeeldcamera) dan is dit aantal al snel het vijfvoudige of nog meer.

Dus als u zegt dat het soort (haas) ernstig onder druk staat kan ik met droge ogen zeggen dat 
dit in mijn geval zeker niet aan de orde is. In tegendeel ik durf te stellen dat de soort floreert 
en sterk vertegenwoordigd is op die 500 Ha.
Ik wil u dan ook aanbieden om mijn veld te gebruiken als 1 van de velden waarin u op 
correcte wijze monitort hoe de populatie hazen zich verhoudt tot de argumenten om de 
jacht op het haas te verbieden.

Het feit alleen al dat ik als jager gehouden ben zorg te dragen voor een gezonde populatie 
zegt eens te meer dat ik naast het " oogsten" uit de natuur ook het behoud en de zorg 
ervoor hoog in mijn vaandel heb staan. En als jachtopzichter ben ik dagelijks in de velden van 
Overijssel te vinden ik draag hierbij zorg voor alle wildsoorten in deze velden (ruim 10.000 
Ha) en ook hier zie ik in de tijden dat ik daar mijn rondes doe ruim voldoende hazen om te 
kunnen stellen dat ook daar een gezonde verhouding is om de jacht op het haas te 
continueren.

Ik zou als geen ander ook eerlijk aangeven als de populatie onder druk komt te staan dat er 
"tijdelijk" geen afschot van de soort zou moeten plaatshebben.



Maar dit geldt momenteel niet voor het haas.

Tot slot wil ik kort mijn professionele mening geven over het voornemen de jacht te stoppen 
op het konijn. Door ziekte en door sterk opkomende predatie van marterachtigen is het 
absolute aantal hazen wel afgenomen. Daarbij komt dat het konijn überhaupt niet veel 
voorkomt in landbouwgebieden en graslanden.  Wellicht dat een betere monitoring van het 
konijn ook de juiste stand van de populatie kan aangeven. En als blijkt dat het konijn wel als 
soort onder druk staat ben ik het volkomen eens om hier tijdelijk een stop op in te voeren.

Alles valt en staat met een goede monitoring en een correcte telling van de soorten.
Ik wil u dan ook meegeven als advies om gebruik te maken van de middelen en mensen die 
een goed inzicht kunnen geven van de populatie van de verschillende soorten en u niet te 
laten leiden door de lobby van enkele groeperingen die er alles aan doen om de jacht in 
Nederland überhaupt te laten stoppen. Dit zou naar mijn professionele mening als 
jachtopzichter / natuurbeheerder niet de juiste manier zijn. Jacht maakt een essentieel deel 
uit van het gezond houden van een populatie.
Mocht u op mij als professional en evt. mijn eigen jachtveld als monitoringsgebied gebruik 
willen maken wil ik hier graag een bijdrage aan leveren.

Ik vind het net als u belangrijk dat er een gezonde wildstand is die in verhouding staat tot het 
leefgebied van de soort.

Met vriendelijke groet,

Ferry Vogtschmidt


